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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért hátrányos megkülönböztetéssel kívánja a 
kormány a gyermekvállalási kedvet elősegíteni?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A 2023.  június  21.  napján  tartott  Kormányinfón  Gulyás  Gergely,  Miniszterelnökséget  vezető
miniszter a babaváró hitelt működő eszköznek nevezte. Ezért az elérhető hitel maximális összegét a
kormány 10-ről  11 millió  forintra  növeli.  Ezen túlmenően megemlítésre  került,  hogy a  az  első
gyermek megszületése kitolódni látszik a családok életében, ezért a kormány ösztönözni szeretné a
minél korábbi gyermekvállalást. Ennek megfelelően 2024 január elsejétől csak azok a házaspárok
igényelhetik  az  összeget,  ahol  a  házastársak  hölgy  tagja  30  év  alatt  van.  2025  január  elsejéig
azonban - átmeneti megoldásként - a 40 év alatti kismamák is jogosultak lesznek a hitel felvételére,
de ehhez a várandósságot igazolni kell.

Bár a gyermekvállalási kedv ösztönzése helyes szándék, de babaváró hitel szabályainak bejelentett
módosítása sokkal inkább hátrányos megkülönböztetést magában hordozó eszköz. Az első gyermek
megszületésének időpontját - az egészségügyi okokon túlmenően - leginkább az befolyásolja, hogy
sokan szeretnék iskolai tanulmányaik befejezése után megteremteni a gyermekvállalás stabil anyagi
hátterét. Ennek érdekében a házaspár mindkét tagja munkát vállal, hogy a felnövekvő generáció ne
szenvedjen  hiányt  semmiben.  A magyar  családokat  sújtó  lakhatási  válság,  a  brutális  mértékben
dráguló  energiaköltségek,  az  élelmiszerárak  rekordokat  döntő  emelkedése,  az  Európai  Unióban
páratlan  mértékű  infláció,  forint  gyenge  árfolyama és  nem utolsósorban  az  alacsony bölcsődei
férőhelyek száma mind abba az irányba mutatnak, hogy a magyar családok nem tudják megengedni
maguknak, hogy csak a házaspár egyik tagjának fizetéséből éljenek.

Összességében tehát  a bár a kormány célkitűzése tiszteletre méltó,  de meggyőződésem, hogy a
minél  korábbi  gyermekvállalást  nem a  30.  életévet  betöltött  kismamák  diszkriminálásával,  egy



meglévő lehetőség elvonásával, hanem további kedvezmények biztosításával kell elősegíteni.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Miért  az  életkor  szerinti  hátrányos  megkülönböztetéssel  kívánja  növelni  a  kormány  a
gyermekvállalási kedvet?

2. Miért egy meglévő lehetőség elvonását tartják a legjobb motivációnak a további kedvezmények
biztosítása helyett?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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